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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen eszközökkel kíván élni a kormány a helyes 
maszkviselés elősegítése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 285/2020. (VI. 17.) Korm. rendelet a koronavírus-járvány elleni védekezés részeként kötelezővé
teszi a szájat és az orrot takaró maszk vagy kendő, sál viselését a tömegközlekedési eszközökön. A
főváros  tömegközlekedési  társasága  az  utastájékoztatás  különböző eszközeivel  igyekszik  is  erre
felhívni az utasok figyelmét. A gyakorlat azonban azt mutatja: az utasok egy része egyszerűen nem
visel maszkot, egy részük pedig úgy viseli, hogy csak a szájukat fedi, az orruk viszont szabadon
marad. A járvány elleni közös védekezés szempontjából mindkét magatartásforma – legyen az oka
szándékos hanyagság vagy egyszerűen tájékozatlanság - komoly problémát jelent.

A maszkot nem viselő utasok szabálysértést követnek el, jómagam azonban még egy olyan esetről
sem hallottam, amikor ezen kötelezettség elmulasztásáért bárkit is szankcionáltak volna. Nem is a
bírságnak kellene előtérbe kerülnie: a védekezés szempontjából sokkal fontosabb lenne a helyes
magatartásra való felhívás, különösen most, amikor egyre nagyobbnak tűnik az esély a második
járványhullám  bekövetkeztére.  Fel  kell  hívni  a  figyelmet  a  maszkviselés  helyes  módjára  is:
egyértelművé kell tenni, hogy a maszkkal a szájat és az orrot is el kell fedni.

A kormánynak bőven módjában állna ezzel kapcsolatban országos tájékoztató kampányt indítania:
elég, ha csak arra utalok, hogy a „nemzeti konzultáció” kérdőíveit minden háztartásba eljuttatták, de
minden egyéb felületen is gőzerővel folyik a „konzultáció” népszerűsítése – az adófizetők pénzéből.

Ezt a pénzt és ezeket a felületeket a járvány elleni védekezés szempontjából sokkal hatékonyabban
is fel lehetne használni!

Mindezek miatt kérdezem Miniszter urat:



Milyen kommunikációs és jogi eszközökkel kíván élni a kormány, hogy a 285/2020. (VI. 17.)
kormányrendeletben foglalt maszkviselési kötelezettség – beleértve a maszk helyes viselését is
- a gyakorlatban is megvalósuljon?

Várom megtisztelő válaszát!
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